
Geachte Adviesraad, 

Onlangs is besloten dat het Initiatiefvoorstel D66, PVV, Leefbaar Almere, VVD en PvdA: Jeugdzorg; de 

Almeerse Aanpak, met kenmerk 23261, besproken zal worden in de raad. Op dit initiatiefvoorstel 

heeft u een advies gegeven, waarvoor dank. Onderstaand treft u de reactie van ondergetekenden aan 

op uw advies. Ondergetekenden waarderen uw betrokkenheid bij de jeugdzorg en de tijd die u heeft 

genomen om uw ongevraagde advies te delen. Graag willen we ingaan op de specifieke punten die u 

heeft aangekaart en onze positie nogmaals verduidelijken. 

1: “Wij missen in uw aanpak een visie op inhoud, doel en werkwijze van de Jeugdzorg” 

Dat klopt. Het initiatiefvoorstel beschrijft immers een aanpak (een methode) om tot concrete kaders 

en politieke keuzes te komen. De kaders en politieke keuzes volgen uit deze aanpak. Met andere 

woorden het voorstel van ondergetekenden moet gezien worden als een procesvoorstel, waarin dus 

nog geen besluiten zijn genomen of doelen geformuleerd. 

Gedurende de afgelopen twee jaar hebben ondergetekenden, samen met het college en betrokken 

partijen, een intensief informatietraject doorlopen om de raad en de stad mee te nemen in de 

uitdagingen die voor ons liggen. Een samenvatting van het traject is als bijlage opgenomen bij het 

initiatiefvoorstel. Aan de start van het traject is duidelijk geworden dat de opdracht binnen de 

Jeugdwet om als gemeenteraden definitie te geven aan jeugdzorg en de kwaliteit en effectiviteit 

middels duidelijke kaders te waarborgen, een taak is, die niet uitbesteed kan worden. Dat volgt uit de 

formulering van de jeugdwet. 

2: “U begint met een waardensysteem dat heel algemeen is en weinig discriminerend” 

Dat klopt. Zoals beschreven in het initiatiefvoorstel worden de waarden met De Almeerse Aanpak 

geconcretiseerd door antwoorden te formuleren op specifieke (deel)vragen en na toetsing vertaald 

naar concrete, en daarmee onderscheidende, kaders. 

3: “In de notitie benaderd u de jeugdzorg als een geïsoleerd maatschappelijk probleem. Wij 

missen daarin de verbinding met andere maatschappelijke domeinen” 

Zoals benoemd tijdens ons gesprek is de verbinding met en ontschotting van verschillende domeinen 

een zeer belangrijk uitgangspunt. In het initiatiefvoorstel staat bijvoorbeeld: 

“Een integrale aanpak van de jeugdzorg vereist goede, blijvende samenwerking en coördinatie tussen 

verschillende betrokken partijen, zowel binnen als buiten de jeugdzorgsector. Dit omvat onder andere 

samenwerking met scholen, welzijnsorganisaties, gezondheidszorginstanties en andere relevante 

partijen maar ook met de jongeren in de stad.” 

En bij de toelichting op de tweede stap van de Almeerse Aanpak:  

“De opdracht in deze stap is om antwoorden op vragen en gevolgen van mogelijke keuzes te 

verkrijgen door gesprekken met betrokken partners in de stad. Dit zullen niet alleen zorgpartners zijn, 

maar bijvoorbeeld ook (passend) onderwijs, welzijn, huisartsen en aanverwante ketenpartners in de 

zorg en de betrokkenen die de zorg ontvangen. Voor ieder onderdeel van de jeugdzorg moeten de 

relevante betrokken partijen worden geïdentificeerd.” 

Zoals aangegeven is het initiatiefvoorstel een procesvoorstel, waarbij wordt gestart bij de Jeugdzorg 

mét onverminderde aandacht voor de verbinding met andere domeinen. 

 



4: “Een tweede opmerking is het ontbreken van betrokkenheid van ouders en jongeren bij uw 

plan” 

We willen nogmaals benadrukken dat de samenwerking en afstemming cruciaal zijn in ons 

voorgestelde proces. We hebben tijdens ons gesprek op 1 november uitgebreid toegelicht hoe 

serieus we de rol van professionals, cliënten en andere betrokkenen nemen. Het is onze intentie om 

dit proces samen met alle belanghebbenden vorm te geven en te verbeteren. Als raad willen we een 

kaderstellende rol vervullen en samenwerken met het college, ambtenaren, externe professionals, 

en, niet in de laatste plaats, de feedback van cliënten in acht nemen 

6: “De Jeugdzorg is te kwetsbaar voor goedbedoelde experimenten, waarbij jarenlange 

discussies over het zorgaanbod de werkelijke verbeteringen in de weg kunnen staan” 

Het stellen van politieke kaders is een kerntaak van de gemeenteraad. Hiermee geven we antwoord 

op actuele maatschappelijke vraagstukken en stimuleren we de ontwikkeling binnen onze stad. 

Vergelijkbaar met de rol die we zien bij de toekomstig in werking tredende omgevingswet, waarin we 

duidelijk maken wat we als stad verwachten bij ontwikkelingen binnen gebieden, is het stellen van 

kaders en doelen binnen het sociaal domein essentieel. We benadrukken nogmaals dat de raad niet 

verder gaat dan het stellen van kaders en dus niet gaat over specifiek zorgaanbod. Door ons te 

beperken tot het stellen van kaders wordt de reikwijdte en daarmee ook de tijdsinspanning beperkt 

en is daarmee, naar onze mening, realistisch. Zoals besproken is het belangrijk hierbij op te merken 

dat De Almeerse Aanpak verbeteringen die al zijn of worden ingezet én geaccordeerd zijn of worden 

door de raad nadrukkelijk niet in de weg staat. Met andere woorden, deze verbeteringen gaan 

gewoon door.  

7: “Wij adviseren u om juist samen met het college, de zorgaanbieders en de jongeren zelf meer 

regie te krijgen op de jeugdzorg uitgaande van een wijkgerichte multidisciplinaire benadering van een 

brede maatschappelijke inbedding van dit probleem” 

In de afgelopen twee jaar zijn ondergetekenden in nauwe samenwerking en afstemming met het 

college gekomen tot dit initiatiefvoorstel. Het stellen van politieke kaders en de organisatie van de 

zorg via de inkoop sluiten nauw op elkaar aan en moeten dat blijven doen. Zoals beschreven in het 

initiatiefvoorstel: 

“Het college legt bij de inkoop van lokale en regionale jeugdzorg meer de nadruk op de organisatie 

van Jeugdzorg, de selectie van zorgaanbieders en het contractueel vastleggen van afspraken met deze 

zorgaanbieders. Vanuit deze insteek gaat het meer om hoe de zorg geleverd wordt. Hierbij worden de 

uitgangspunten meegenomen die eerder, via een motie, zijn aangenomen door de raad. De 

initiatiefnemers willen met De Almeerse Aanpak aan het begin staan en antwoord geven op het wat. 

Het hoe is zeker een belangrijke en ook bepalende factor voor de kwaliteit en kosten van de zorg 

maar is dus meer volgend. De organisatie van de zorg moet het wat optimaal ondersteunen.” 

 

 

 

 

 



Afsluitend willen we u hartelijk bedanken voor uw oprechte bezorgdheid, met name met betrekking 

tot de verwachte tijdsinvestering. Dat het raadslidmaatschap veel tijd vergt, is ons bekend; naar onze 

mening hoort dat bij de functie. We zouden onze taken als volksvertegenwoordiger niet op ons 

hebben genomen als we niet bereid waren geweest om deze verantwoordelijkheid te dragen. 

 

Met vriendelijke groeten, 

Leefbaar Almere, Marco de Kat 

D66, Meke Smeulders 

PVV, Annette Raijer 

PvdA, Ruud de Jonge 

VVD, Aileen Oostveen 


